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ROMANIA
JUDETUL ALBA
COMUNA SANCEL
CONSILIUL LOCAL

PROCES VERBAL
$edin{a ordinarl din data de 08.02,2024

$edinla ordinard a Consiliului local Sdncel, din data de 08.02.2024 a fost convocat6 de
primarul comunei S 6ncel, prin Dispo zilia nr. 52 I 02.02.2024.

La gedinJa de astEzi care se desfdqoard la sediul primdriei comunei Sdncel, sunt prezenli un
numAr de 10 consilieri din totalul de 11 c0ti compun Consiliul local, primarul, secretarul general,
d-na. director a Scolii ,,Ion Pop Reteganul" Sdncel gi contabila qcolii. $edinla de astizi este statutarl
qi publicd, publicitatea s-a ftcut prin afiqarea dispoziliei de convocare in holul Primdriei qi pe site-ul
institutiei : www.primariasincel.ro.

Preqedintele de qedinfd supune aprobirii consilierilor procesul verbal al qedinlei anterioare,
acesta se aprob6 cu 10 voturi pentru, aga cum a fost redactat qi inaintat spre consultare consilierilor.

Se trece la pct. L de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier Bragovean Alexandru - pregedinte de qedinll, dd citire Proiectului de

hotflr6re nr.14102.02,2024 privind aprobarea ordinei de zi.
D-nul. consilier Bragovean Alexandru dd cuvdndul d'lui. primar - iniliatorul proiectului,

pentru afrprezentat dupd cum urmeazS:

1. Proiect de hotarflre privind aprobarea ordinei de zi;
2. Proiect de hotflrire privind aprobarea Bugetului local al comunei S6ncel pe anul

2024.

3. Diverse.
ordinea de zi se aproba cu 10 voturi pentru, adopt0ndu-se H.c.L. nr,1412024.

Se trece Ia pct. 2 de pe ordinea de zi aprobatfl.
D-nul. consilier Braqovean Alexandru - pregedinte de gedintd, dd" citire Proiectului de

hotflrflre nr. 4/11.01 .2024 privind rectificarea bugetului local al comunei Sincel pentru anul
2024,

Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele discufii:

D-nul. primar Frdlild llie: La acest proiect de hotdrdre existd qi un amnedament, formulat
de cdtre d-nul. consilier Bdrbat Ioan, pe care il vom prezenta dupd ce o sd vd prezint bugetul.
Datorit6 faptului cd ultimele sume au venit doar vineri dupd masa iar reparlizarea pe trimeitre a
avut loc luni dimineala, a fost necesar sd prelungim perioada de aprobare a bugetului dar ffird, a
depdqi 45 de zile de la data publicdrii legii bugetului de stat in Monitorul Oficial al Romdniei,
Partea I. Ati primit cu tolii materialele! Eu o sE dau citire listei de investi{ii dupa care vom trece la
bugetul general.

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandnz; In qedinla anterioard am cerut ca sd vina d-
nul. claudiu stoica sd ne prezinte bugetul. Care este d-nul. claudiu Stoica?

D-nul. primar Frdtild llie: d-nul. Claudiu Stoica nu este prezent. D-nul. Claudiu Stoica ne-
a trimis bugetul.

D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandru: cine ne prezintd bugetul?
D-nul. primar Frdlild llie: eu o sd vd prezintbugetul.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: dar parcanu vd pricepeati la buget!
D-nul. primar Frdlild llie: aminvS{at. Am stat o saptdmdnd gi am analizatbugetul qi o sE il

prezint.



t

D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandru; dar suslineati cd nu qtilil
D-nul. primar Frd{ild llie; da, dar acuma gtiu. Nici tu nu gtiai foarte multe, dar acuma vrei

sd ne cefiim pe chestia aceasta?
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandnz,' sd imi spunefi qi mie cum ali facut, c6 vreau

sd fac qi eu.

D-nul. primar Frdlilci llie: o sd ili spun! vrei acuma sau in parlicular?
D-nul. consilier Cipariu Darius * Alexondru; nu conleazdl
D-nul. primar Friilild llie; aqa o sd fac! O sd dau leclii pe viitor oricui va fi la conducere qi

va fi nevoit sa faci bugete. O sd pun la dispozilie experienla acumulatd in cei 20 d,e ani.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrzr.' experienla acumulati in ultimele doud luni

cdp1nd, acum ali suslinut cd nu v6 pricepeli la buget.
D-nul. primar Frdlild Ilie; eu qtiu in majoritate tot ce inseamna un buget. Nu gtiu captolele

qi nu am incercat s5le inv6j pentru cd este datoria contabilului.
D-nul. consilier cipariu Darius * Alexandru.' ce reprezintd bugetul?
D-nul. primar Frd{ild llie; bugetul reprezint6 totalitatea veniturilor gi cheltuielilor intr-un

an bugetar al administraliei publice locale. Am rdspuns bine?
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: da! De trecere.
D-nul. primar Frdlild llie: Bun. Putem continua? Lista de investifii: valoare totald -

12.140.000 lei. La pagina 3, Autoritdfi publice, sunt cele doud proiecte prin PNRR: Clddire
primdrie (in valoare de 1.026.000 lei) qi Clddire birouri (in valoare de 539.000 lei) in valoare totald
de 1,565.000 1ei (valoatea contractelor semnate cu Ministerul Dezvoltarii). Mergem mai deparle la
capitolul 67.02.50 in valoare totald de 4.912.000 lei. Aici avem cele 4 proiecte: Expozilie
etnograflcd Sdncel (in valoare de 1.320.000 lei), Reabilitare energeticd moderatd a Caminului
Cultural Pdnade ( in valoare totald de 750.000 lei), Reabilitare energeticd moderatd C6min
Cultural Sincel (in valoare de 2.418.000 lei) qi Reabilitare energeticd moderatd Dispensar Medical
Uman Pdnade (in valoare de 424.000lei). La capitolul 68.02.50 - in valoare de 50.000 lei este
vorba despre Centrul Comunitar Integrat. Acest proiect a fost semnat luna trecuta, 50.000 lei fiind
Studiu de Fezabilitate pe care trebuie sd il p16tim noi. Proiectul Tehnic il va pldti Ministerul. La
capitolul 74.02.50 - 310.000 lei, este vorba despre valoarea de P.T. Relea de canalizare p6nade.
Acegti bani trebuie s5-i alocdm dar ii vom recupera de la Ministerul Dezvoltdrii prin programul
Anghel Saligny. La capitolul 84.02.50 - Transporluri, valoarea totald este de 5.303,000 lei. Lucrari
in continuare, in valoare de 3.370.000 lei sunt cele 3 slrdzi depuse pentru asfaltare prin programul
Anghel Saligny (str. Simion Bdrnufiu, str. Iacob Muregianu, str. Gheorghe Sincai). 1.863.000 lei
reprezintd suma alocatd pentru obiectivul de investilii ,,Modernrzare strazi in localitatea Sflncel"
finanlat din bugetul local, din fondul de rulment. Dup6 cum bine qtili ne-au r6mas 2 rnilioar-re qi
ceva dar 300.000 lei sunt pentru canalizare.70.000 lei sur-rt alocali pentru DALI -ul qi PT- ul
necesar asfaltdrii strdzilor pe care le putem finanla din bugetul local. Aceasta este lista de
investi[ii.

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru; inapor la puctul 4, aici avern Anghel Saligny
+ PNRR?

D-nul. primar Frtililti llie; da.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrel.' Bun. Acestea insumate fac 9.444.000?
D-nul. primar Frtitild llie; da.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrzz.' Nu trebuia sd avem o cofinanlare?
D-nttl. primar Frdtrild llie; noi incd nu am facut licitalia. La toate proiectele dup6 ce f'acem

licita{ia aprobSm parametrii tehnico-economici noi qi dup6 alocdm cofinanJarea, probabil in vara.
D-ruil. consilier Cipariu Darius - Alexandru: la venituri proprii unde estimdm c0t am

incasat 1.518.000 lei.
D-nul. primar trrd\ild llie: da. eu am citit doar lista de investilii nu trecem inca la buget.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru; drn c6t s-a incasat se pot asigura doar

salariile!
D-nul. primar Frdlilti llie; da. Daca Consiliul Judelean qi Guvemul nu ne-ar aloca sprijin

din TVA sau din cote defalcate din TVA, noi nu am putea funcliona. Sumele din Bugetul local
adicd impozitele qi taxele locale sunt la valoarea estimatd pe care o aveli in faja.

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: maijos......



D-nul. primar Frtilild Ilie; Dariusl
D-nul. consilier Cipariu Darius * Alexendru; dal
D-nul. primar Frdlild llie: continuim cu bugetul doar dacd trecem de lista de investilii. Hai

sd trecem la gubet atunci. Dacd luafi la total general, la pagina 3, avem total activitali pe cheltuieli.
Venituri care sunt din incasdri proprii + sumele alocate de la Guvernul Rom6niei prin adresele
care le-ali prirnit. Aceste venituri sunt repaftizate pe trimestre de cdtre Finanlele publice. in
primele 3 pagini sunt veniturile, estirndri 1a veniturile incasate. Acuma te rog, sd imi spui unde sa
ma uit.

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandra.' la bibliotecS, la capitolul 61.02 * Cultur6,
recreere qi religie.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe; este vorba de totalul de 93.000 lei, din care cheltuieli de
personal 93.000. Ce inseamnd asta, salariul bibilotecarului??

D-nul. primar Frd{ilti Ilie; da.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe; salariul bibliotecarului pe un an de zile.
D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandru; cine este bibliotecar?
D-nul. consilier Oniga Gheorghe; doamna Frd!i16 Ana - Rodica.
D-nul. primar Frcitild llie; doamna Fr6!i16 Ana - Rodica este angajatd ca bibliotecar gi prin

Dispozilie are delegate atribuliile de asistenld sociald.
D-nul. primar Frdlild llie; Trecem mai departe qi avem o solicitare din partea d-nei.

director a Scolii ,,Ion Pop Reteganul" SAncel. D-nul. consilier Poqa Alexandru * Cornel a mai
solicitat o suplimemntare a sumei alocate pentru Biserica Ortodox6 Pdnade. In urma discutiei
avute qi cu preotul paroh Leah am propus spre alocare 60.000 lei (cdte 10.000 lei pentru fiecare
15cag de cult + incd 10.000 in plus pentru Biserica Orlodoxd de la Panade), urmdnd sd dezbatm
impreund astdzi. Cu privire la acest subiect d-nul. consilier Bdrbat Ioan a redactat qi un
amendament la buget, motivat de faptul ci unitdfile de cult au nevoie fiecare in parle de un sprijin
financiar de 20.000 lei. In discufia mea cu preotul Leah am stabilit cd pentru Biserica Orlodoxd de
la Panade s5 alocdm fald de propunerea de 10.000 lei incS 10.000 lei cu conditia ca anul viitor s6
nu mai alocam nicio sumd.

D-nuL consilier Biian loan: Domnule primar, dacd tinem cont de faptul ca anul trecut nu sa
alocat nimic pentru culte!

D-nul. primar Frdlild llie: anul trecut am alocat 5.000 lei pentru fiecare ldcaq de cult dar
am adoptat HCL-ul dupd doud zile de la ordonanla de restric(ie care interzicea angajarnentele
bugetare noi. De aceea arn stabilit ca suma pentru anul acesta sd fie de 10.000 lei (5,0b0 lei suma
alocatd anul trecut + 5.000 lei suma alocatd anul acesta). Eu nu sunt impotrivdla amendament.

D-nul. consilier Biiqn loan; Sti\i cdt de agteptali sunt bani aceqtia!
D-nul. primar Frtilild llie: da, dar dacd nu a fost posibila alocarea gi tot impreuni am

stabilit c6 pdnd nu se vor frnahza lucrdrile la gcoalS nu vom aloca bani pentru altceva.
D-nul. consilier Biian loan; deci. domnule primar, pdrerea mea in calitate de autor al

atnendartentului este cd suma de 20.000 lei pentru fiecare lacaq de cult nu este mult, Lucr6rile la
qcoald s-au finalizat, suma propusd de cdtre mine nu este una exageratd. Toate lScaqele de cult au
nevoie de aceqti bani mai ales c5 la Biserica Ortodoxi S6ncel existd qi probleme deosebite in ceea
ce priveste igrasia. Igrasia cuprinde la zi la zi intreagul 15caq de cult. Ba chiar mai mult au inceput
sd se desprindd bucdti de tencuiald de pe perelii bisericii. S-au facut demersuri in mai multe locuri
pentru lucrdrile necesare. La Episcopie existd si un deviz general al lucrdrilor necesare stopdrii
igrasieie in valoare de 226.136 lei. Eu sustin cd putem face un eforl in ceea ce priveste u"o.dur"u
sprijinului financiar in valoare de 20.000 lei pentru fiecare l6caq de cult, indiferent de problemele
gi lucrdrile necesare.

D-nul. primar Frdlild llie; eu sunt de acord cu aceasd propunere dar presupune ca noi sd nu
mai ludm in calcul condilia pentru preotului Leah (aceea de a primi cu 10.000 lei in plus anul
acesta, fajd de celelalte culte iar anul viitor sd nu ii mai alocam nicio sum6). Cerl este c6 noi avem
nevoie de bani pe toate capitolele.

D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel;in alli ani am alocat sume diferenliat in functie
de nevoile fiec6rei Biserci, Fecare lacaq de cult a renunlat la o parle din bani alocali pentru un alt
15cag de cult care a ar,ut nevoie mai mare de bani.

lF
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D-rut|. consilier Oniga Gheorghe; qi er-r propun s5 alocdm banii in functie de nevoile
flecarei unitdti de cult.

D-nul. consilier Brasovean Alexandru.' Sd nu facem discnninare, sa acordam in mod egal
pentru toate unitAtile de cult.

D-nul. consiliey Oniga Gheorghe;nu este nicio discriminare!
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel;totugi avem un amendament depus!
D-nul. primar Frtitild llie; domnilor, totugi s6 nu mai lungim disculiilel O s6 vb cu

contabilitatea s6 prindd din altd sursd de venit pe acest capitol cate 20.000 1ei pentru flecare unitate
de cult.

D-nul. consilier Braqovean Alexandru: Se supune la vot amendamentul care se aprobd cu
10 voturi pentru.

D-ru.t|. consilier PoSa Alexandru - Cornel: vreau s6 ma asigur de faptul cd propunerea
pentru pretul de la Pdnade pic6.

D-nul. primar Frtilild llie: anul viitor, cine va fi va vota!
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: domnule primar sd trecem la adresa primita din partea

Scolii ,,lon Pop Reteganul" SAncel.
D-nul. primar Frd{ild llie: exact asta vroiam sd discutdm, ca sd nu le mai re}inern pe

doamna director qi pe doamna contabil. DAnsele au fEcut o solicitare pentru suma de 130.000 lei.
Anul trecut am alocat pentru inv6{6m6nt suma de 80.000 lei. Acum doamnele sE ne spund de ce au
solicitat rnai mult!

D-na. director Cdtdu{ti loana: dupd cum bine qtiti noi avem alocat costul standard/elev
care acoperi cheltuielile de salarii gi cheltuielile materiale curente, nu qi alte cheltuieli. In ultimii
ani au fost adoptate tot felul de legi prin care suntem obligati s6 incheiem diferite contracte.
Practic, toate aceste lucruri cumva sunt cele care fac diferenla de la cheltuielile materiale de anul
trecut de 80.000 la diferenla de anul acesta. Una dintre ele este cea legatd de autorizarea grupei cu
program prelungit de la grddinila S6ncel. Datoritd acestei grupe, num6ru1 de copii a crescuit de 1a
23 de copii in anul 2016\a18 de copii in anul 2024. Fa|6 de copii din comund, avem si copii din
alte pd4i pe care i-am prins mai departe la qcoa16. Programul prelungit al acestei grupe speciale
ne-a fbst aprobat de c6tre Inspectoraul Scolar Judelean. PAnd anul trecut in luna decembrie-nu s-a
pus problema acreditdrii acestui program prelungit. Dacd in cursul acestui an qcolar, pAnd in luna
august, nu vom avea autorizareala programul prelungit noud ne vor tdia aceastd grupd (grupa cea
mai numeroasi, cu nevoile cele mai mari ale p6rinlilor). S-a fEcut solicitare la ARACIp sd vini in
inspeclie gi aici ni se duc 15.000 lei. In urma unui control din parlea DSP Alba suntern obliga{i sd
favem un cabinet medical cu izolator qi asistent medical in grddirfld. Nu zic cd nu este un lucru
bun, dar totuqi nu neaparat era nevoie la momentul acesta. Acest lucru presupune alte servicii Ei
automat alte cheltuieli. Deci ca sd putem funcliona cu aceastd grupa de program prelungit avem
nevoie din start de nigte cheltuieli care ne depdqesc qi care pe de alla parte nu fac parle din
cheltuielile curente care sa fie acoperite din costul standard/elev. O a1t5 problemi survine in urma
altui control avut anul trecut in luna septembrie, dupa ce ne-am mutat in qcoald nou6, pe partea de
afhivS. Arnenzile prevdzute pentru neindeplinire sunt pe gcoa16. De exemplu pentru arhivd amenda
este de 5.000 lei. Dec6t sd platim amenda mai bine achitam contravaloarea serviciilor de
irnplenrentare. Am avut qi amenzi de exemplu pentru autoriza\ia ISU de la qcoa16, am primit
amendd de 2.500 lei.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe; doamna director, existd un darl Dacd noi nu vd aprobam
banii aceqtia, dumneavoastrd de ce v-a!i migcat aqa de repede, cel pulin in ceea ce priveqte
angajarea asistentului medical de la grddinild? Ce se int6mpl6?

D-nul. consilier Biian loan; fdrd, sd qtie nimeni nimic?
D-na. director Cdtduld loana; am fEcut deja demersurile pentru cE noi eram pe punctul de

a ni se inchide grddinila. Am ar,ut controlul de 1a DSP Alba in 27.12.2023 qi teimenul de
implementare era de 15 zile.In 15 zile ne era imposibil sd amenajdm cabinet medical, s6 incheiem
contract de prestdri servicii, etc. Fiind un termen foafte, foarte scurt, am sunat la DSp Alba qi am
solicitat p prelungire. Acestia ne-au acordat incd o 1un6, luna ianuarie. Deci, noi cumva am fost
presali de timp. Acesta a fost motiwl pentru care ne-am grdbit. De la DSP ni s-a solicitat m6car sd
incepem demersurile.
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D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandrtt; doar pentru programul prelungit este
necesard aceast6 autorizarc?

D-na. director Ctitdu\d loena; da, dar programul prelungit inseamnd 30 de copii. pe mine
ca director asta md intereseazd s6 am copii in gr6dini{6 qi in qcoaid.

D-nul. consilier Biian loan; nu vd supdrali, sd infelegem qi noi, s-a facut deja angajare
pentru asistent medical?

D-na. director Cdtdu{d loana: s-a incheiat un contract de prestdri servicii dar strict pe
perioadd determinatd (10 luni). in urma incheierii contractului urmeazd, sd depunem qi o
documentalie la DSP Alba sa ne autorizeze grvpacu program prelungit,

D-nul. consilier Oniga Nicolae: prin concurs sd inleleg cd s-a facut angajarea?
D-na. director cdtd4d loana;nu! Noi nu angajdm prin concurs.
D-nttl. primar trrdlila llie: in momentul in care am fost inqtiinlali de control qi

avem nevoie de asistent medical, am fost gi am intrebat la Alba qi mi-au spus cd
prin-rdria, sd incheiem contractul, pentru cd nu este activitatea noastr6, este u"iiritut"u
urrnare qcoala trebuie sd incheie contractul.

D-nul. consilier Cipariu Darius * Alexandru; atunci qcoala de ce solicitd banii
nu lnspectoratului Scolar Judelean?

D-na. contabil Mihu Mihaela: pentru cd Inspectoratul nu poate aloca
clrestie, costul standard/elev acoperd doar cheltuielile curente (intretin ere: gaz,
profesionali pentru prof-esori, etc.). Banii necesari celorlalte cheltuieli .ur" ,ru
sunt alocali de la bugetele locale. Toate qcolile funclioneazd a;;a.

D-na. director Cdttiu\d loana; saptamdna trecuta am avut o inspecfie la gcoald qi am fbst
intrebali daca avem probleme cu bugetul, ce rela{ia avem cu primdria qi cu Consiliul Local? Daca
aveln nevoie de suplimentarea bugetului gcoliil Am precizat faptul cd la 1oi nu sunt probleme de
comunicare intre institulii. Consiliul local S0ncel stie faptul cE avem nevoie de suslinere. Nu sunt
problerne.

D-nul. consilier Bdrbat loan: da, de acord cu dumneavoastrdl Sd inteleg c6 inspectoratul
angajeazd, qi primdria plSteqte?

D-nq. director Cdtdu{d loana; postul de asistent medical nu este prins in organigram6!
Scoala nu are posibilitate, in organigrama, sd prindd postul de asistent medical. Aceste servicii nu
se pot asigura decA! prin contract de prestdri servicii. Exact cum avem incheiat contract de prestdri
servicii deratizate Ei pldtim 15.000 Teilan, de 4 onlan, prestari servicii va fi gi asistentul medical,
cu perioad6 determinatd, cu act adilional in caz de prelungire. Sunt prestdri serlvicii!

D-nul. consilier Bdrbat Ioan; cdtpldtim salariul asistentului?
D-na. director Ctitduld loana: salariu este de 3.000 lei din care igi va achita toate taxele.
D-na. contabil Mihu Mihaela; va ajunge undeva la aproximativ 2.500 lei.
D-nul. consilier Biian loan: deci salariul minim!
D-na. contabil Mihu Mihaela; da, cu toate c6 putea fi pufin mai mare pentru c6 vorbim de

un asistent medical cu studii superioare.
D-nul. consilier Bdrbat loan; va avea qi rdspundere!
D-nul. primar Frdlild llie; rdspundere sigur va avea.
D-na. director Cdtduld loana: va acoperi activitatea qi de la qcoald gi de la gr6dinij6.
D-nul. consilier Bcirbqt loan: salariul este mic totuqi.
D-nttl. primar Frtilild llie; daca dumneavoastrS considerali cd am terminat cu qcoala,

trecem mai deparle la buget, la fina1, pentru cd in adresele pe care le-ali primit qi dumneavoastrd,
ne-au fost alocati incd 550.000 lei pentru drumuri comunale. Acesti bani ii vom aloca pentru
reparaliile necesare la DC22 S0ncel - Iclod, practic str. Tudor Vladimirescu. Dac6 va uiiali in
buget la drumuri qi poduri, acolo este capitolul. Valoarea este de 800.000 lei. 550.000 lei sunt acei
bani primili, iar restul sunt alocali din bugetul local. Este vorba de reparaliile pe care vrem s6 le
f'acem noi pe strada Iacob Muregianu, la trotuarele care au fost afectatl prin lucrarea de asfaltare.
Este strada unde nicio datd nu au fost modernizate podurile. Podurile sunt f5cute de oamnei, de
acum 30 de ani. Prin dislocarea acestor poduri qi a qanlurilor cu rigole, trotuarele au fost stricate
aproape in totalitate.

D-nul. consilier Btirbat loan; acele poduri nu au fbst fEcute toate la acelaqi nivel?

de faptul cd
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D-nul. primar trrcilild llie; nu. Lucrdrile la poduri intrd in costurile programului Anghel

Saligny' Din valoarea de investilii din fbndului de rulment alocat pe capitolui in;estitii .u pro-prn
pentru asfaltare urmdtoarele strdzi: Nicolae BSlcescu - SAncel (aici avem probleme serioase-cu apa
de ploaie), Corneliu Copusul nr. 3 - Iclod, Horea - S6ncel, Morii * S1ncel, Cimitirului - S6ncei -
ambele pAn6 la capeld qi pAna la Liqca, Cloqca - SAncel, Criqan - Sdncel. Despre str. Tudor
Vladimirescu v-am spus. in discutiile a'vute cu locuitorii strdzii le-am explicat laptul cd este
necesar ca strada sa fie frezatd pdn6 la stratul de piatrS. Altfel se intAmpld acelaqi lucru ca si acum,
o sd le intre apa in cufte. Tot pe aceastd stradd pe porliunea conductelor cle gaz se vor caseta
suprafe{ele cu conducte.

D-nul. consilier Barna llie: dacd, aceste lucrdri nu se vor face anul acesta, Consiliul
Jude{ean ne va lua acesti bani?

D-nul. primar Frci[il(t llie; da, daca nu se vor face lucrdrile p6nd la sf6rqitul anului,
Consiliul Jude{ean ne va lua acesti bani. Restul tuturor cheltuielilor sunt pe cheltuieli rnateriale
care inseamnd: iluminat, gaz, salarii, reparafii, carburanli. Fa{d de bugetul de anul trecut la fiecare
capitol s-a addugat ceva in plus datorit6 diferenlelor de preluri,

D-nul. consilier Oniga Nicolae; ce inseamna cheltuieli materiale la Cdminul Cultural
SAncel? 47 .000lei??

D-nul. primar Frd{ild llie; pdi nu ili le pot da exact, noi am alocat dar daca nu se folosesc,
ei ramdn.

D-nul. consilier Oniga Nicolqe;pai cheltuieli de personal??
D-nul. primar Frdlild llie; pai, cheltuielile de personal sunt salariile angajafilor: Costea

Teodor. cheltuielile materiale sunt: iluminat, gaz, curent, detergenfi, etc.
D-nul. consilier Oniga Nicolae; cheltuielile materiale nu sunt achitate de cdtre oamnei

c6nd inchiriazd, cdminul?
D-nul. primar Frtilild llie;ba dal Dar sunt qi cheltuielile noastre.
D-nul. consilier Oniga Nicolae: cam multe!
D-nul. primar Frdlild llie; puem taia de aici qi putem pune in altaparte. Nu e o problemd.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandra.' domnule primar, inventarierea materiei

bugetare ali facut-o?
D-nul. primar Frtililti llie; invenlarierea s-a fEcut!
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: da?
D-nul. primar Frtitild llie; doamna secretard iJi poate da detalii.
Acest proiect se supune la vot si se aprobS cu 10 voturi pentru, adopt0ndu-se in acest fel

HCL 15/08.02.2024.

La punctul diverse se dicutfl urmfltoarele:
D-nttl. consilier Oniga Gheorghe; domnule primar, se mutd st61pu1 de curent electric de pe

strad6?

D-nul. primar Frdtrild llie; \a ora doi am discutat cu d-nul. Sarlea qi se mutd amfindoi
stdlpii de curent (cel de la tine qi celElalt de la Popa). Sdptdrndna viitoare vor fi nutali amandoi.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe; vd mullumescl
D-nul. consilier oniga Nicolae; md intreabd lumea de pavajul de pe

Mureqianul, ce se intdmpld cu el?
D-nul. primar Frd{ild llie: este dus in cufiea de la grddinitd si stivuit.

probabil pe altd strad6. Daca vrei si acum poli merge la grddinild sd vezi. De cdnd
oameni stivuiesc acolo.

strada Iacob

Le vom pune
au inceput doi

D-nul. consilier Oniga Nicolae; s-a auzit cd se vinde pavaj, domnule prirnar!
D-nttl. primar Frtitild llie; nu cred! Deci nu ldsdm treburile asa, dacd qti ceva te rog s6

spui' Pavajul este tot stivuit in cufte la grddinili iar prefabricatele la colectiv. Dac6 tu imi spul cd
qti ceva, eu imediat anun! polilia.

D-nul. consilier Biian loan: poate nu s,a furat, poate li s-a dat.
D-nul. primar Frtililti llie; pdi cine sd 1e dea? Nu cred cd se risc6 cineva s6 se faca de

minune pentru niste pavaj de 30 lei/mp., nici nu stiu chiar c6t e!
D-nul. consilier oniga Nicolae; piatra scoasd de pe str6zi cum s-a dus?



d

D-nul. primar Frti\ild llie: nu e adevdrat! Acuma sa vd explic cum functi oneazd,procedural
activitatea primdriei, d-nul. consilier Bdrbat Ioan a fost 16ng5 mirie atdta timp qi stie, Se aprobd pe
bugetul local o anumita lucrare, se finanfeazd, se bugeteazd,. Pe urm6 se face un referat de
necesitate' Acel referat este intomit qi semnat de cdtre viceprimar. Dupd intocmirea referatului de
necesitate se trece la procedura de achrzilie. Dup6 procedura de achizifie se incepe lucrarea
respectivd. Intrerupem un morlent pentru a da posibilitatea doamnelor director qi contabil s6 plece.

D-nul. consilier Biian loan; aqtept6m o invitatie din partea dumneavoastrd s6 vedem qi noi
gcoala.

D-nul. consilier Barna llie: da, asteptam s6 vedem gcoala.
D-na. director Cdtduld loctna; atunci, vd invitdm ca urmdtoarea qedinld de consiliul local

sd o desfEgurafi la qcoaId.

D-nul. primar trrd{ild llie; sd. continudm! La finalitatea lucrdrii, prin dispozilia primarului
se constituie o comisie de receplie. Preqedintele acestei cornisii este viceprimarul. Se intocmeste
procesul verbal de receplie, care este semnat de catre toli membrii comisiei. Dupd toate acestea se
fac p161ile. Cam acestea sunt procedurile standard in administrafie. Acum, nu qtiu care este
problema cu acea pialrd' cd se tot vehiculeazd,.Euzic ca nici rracar o roabd de piatra nu s-a dus in
altd par1e.

D-nul. consilier Brad Sorin' domnule prirnar, nu vreli sa vd ardt poze? Cd vd ardt dacd
vrefi!

D-nul. primar Frd{ild llie; par, voi atunci trebuia sd spune}i dacd gtia{i, cd doar nu fug eu
dupd maqinile de piatrd!

D-nul. consilier Brad Sorin' vina e a soferului, cu goferul se rezolva treaba.
D-nttl. primar Frtitrild llie: par, au dus la Panade 3 maqini far6 sd qtiu. Pana am fugit clupi

ei, p6nd am ameninlat pe inginer sd nu mai plece nici-o rnaqin6.
D-nul. consilier Oniga Nicolae; domnule primar, nu era pacat de piatra aceea?
D-nul. primar Frtilild llie: pai, am dus pe drumul comunal cle la Lacul lui Galog! Am fEcut

tot drumul acela de la lac pAnd sus. A fost pldtit de cdtre Onu! P6curar, Marinel cu
buldoexcavatorul, pentru a intinde piatra.

D-nul. consilier Oniga Nicolae; toatd,piatra aia bund s-a dus!
D-nul. primar Frtitild llie; s-a dus cu acordul nostru. Strada aceia nu este a noastrd (str.

Cimitirului)?
D-nul. consilier oniga Nicolae; trebuia bdgatd,pe fiecare ieqire din sat!
D-nul. primar Frd{ild llie; punem. acum suntem pe vale!
D-nul. consilier Oniga Nicolae; pai da, asta cu p6m0nt qi bolovani!
D-nul. primar Frtililti llie; ce sa mai spun, cred ca sa mai dus qi in altd pafte, chiar dac6 am

fEcut scandal si am vb qi cu firma qi i-am mai ameninlat.
D-nul. consilier Biian loan: cu omul este greu s6lucrezi!
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel; domnule prirnar, cu proiectul de canalizare de

la Pdnade ce se mai gtie?
D-nul. primar Frcilild llie; dup6 data de 01 .03.2024 se predd Proiectul Tehnic, In

momentul in care avem Proiectul Tehnic noi trebuie sd il pldtim qi sd incepem procedura de
achizilie. Am vorbit sdptdmana aceasta cu proiectantul qi rni-a promis cd dup6 data de Ol.O3.ZOZ4
se predd Proiectul Tehnic. Sincer i1i spun cd nici nu m-am grdbit foarte, foarle tare cu proiectu de
canalizare de la Pdnade, Pentru jumatate din asfaltarea fEcutd prin PNDL, trebuie s6 treac6 de
tennenul de 2 ani de zile. Dupd 2 ani de zile putem inerveni. Categoric cd pe proiect este si
tefacere, dar trebuie sd treaca 2 ani de zile de la d,ata recepliei la terminarea luciarii. pe restul
strSzilor se poate lucra. Deasta am zis sd nu urgentdm, sd treacd qi cei doi ani, Dacd incepem
procedura de achizitrie, aceasta sigur dureazd doua luni de zile. Dacd, nu sunt contestalii se ptate
semna contractul de lucrdri.

Nemaifiind alte probleme,

PRE$EDINTE DE $EDINTA
Cons. Braqovean Alexandru

declard qedinla inchisd.

Secretar general al comuna Sflncel
Ciungan Roxana - Alina


